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que no tenen culpa de tindre unes famílies que, per a o per 
b, per situacions de vulnerabilitat, per famílies desestructu-
rades, no tenen l’atenció que requerixen. I esta conselleria 
ha d’estar centrada a donar una resposta a eixes xiquetes i a 
eixos xiquets. Eixa és la realitat, perquè vosté obvia eixa part 
en el seu discurs, i és molt cruel, li ho diré . I, a més, li ho vaig 
a dir, venint d’una exconsellera d’educació, em preocupa, em 
preocupa moltíssim. (Aplaudiments)

És que, de veritat, és fer demagògia absolutament de tot. 
I ja està bé . Li ho he dit en la meua primera intervenció, 
estem buscant solucions. Mire, fa només…, no vaig a dir els 
dies perquè no vullc equivocar-me, però no fa més de dos 
setmanes, per no dir-te menys, que hem tingut una proposta 
alternativa de diversos terrenys per part de l’ajuntament. 
Aleshores, és molt difícil poder dir una altra cosa quan no 
teníem alternatives. Anem a estudiar-les, anem a barallar-les 
i, com li he dit, anem a intentar trobar el consens en este 
tema .

Però, jo li ho he dit també en la meua intervenció, és que 
esta conselleria, ara i abans, ha escoltat les reivindicaci-
ons veïnals, i el que era només un centre de menors és 
un projecte ara mateixa que contempla un centre de dia i 
també un centre per als serveis socials de la ciutat, i que 
també suposa una ampliació del centre de salut . No poden 
dir vostés que esta conselleria ni el seu alcalde en la ciutat 
de València miren cap a un altre costat, perquè s’ha treballat 
durant molts mesos per a donar resposta . I donar resposta, 
sobretot, a uns xiquets, a unes xiquetes i a uns adolescents 
que necessiten de les seues administracions. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

Continuarem amb la següent pregunta, la pregunta 1.788, 
que formula la il·lustre diputada Mònica Àlvaro, a la vice-
presidenta del Consell i consellera d’Igualtat i Polítiques 
Inclusives, sobre el Pacte valencià contra la violència de 
gènere i masclista .

Quan vosté vullga, senyoria.

La senyora Àlvaro Cerezo:

Senyora vicepresidenta, jo no puc pujar a esta trona i fer 
com si no haguera passat res, perquè ahir diguérem prou, 
però hui hi ha qui encara no s’ha donat per al·ludit. I ací, 
senyora Mas, també n’estem fartes del que passa a esta 
cambra, que no és diferent del que passa en altres parla-
ments. Ací se’ns ha acusat a nosaltres d’allò que feren expa-
relles; ens acusen, precisament, aquells que fomenten els 
bulos sobre les denúncies falses

I no sols això, en esta cambra hem escoltat com les dones 
com vosté no han de ser enginyeres . En esta cambra, a dipu-
tades, que no diputats de l’esquerra, se’ns ha enviat al gulag. 
I a vosté i a mi, no fa molt de temps, se’ns ha qüestionat 
més per com vestim que no pel que defenem. I assenya-
lem directament el masclisme, que té noms i cognoms i seu 

entre nosaltres. Si això ho fan en esta cambra, què no faran 
fora, senyories? Què no faran fora? U de cada quatre joves 
renega de la violència masclista, i ací, entre nosaltres, tenim 
el perquè.

I tot i així, senyora vicepresidenta, resistim i hem arribat, 
hem arribat al cinqué aniversari del pacte contra la violèn-
cia de gènere i masclista. Fa dos dies, ratificàvem la signa-
tura del pacte a Alacant, i jo hui demane, per un moment, 
que pare, que pare, que analitzem què ha passat. Hem estat, 
entre totes, capaces de fer cinc anys d’un pacte pel qual hi 
havia qui no donava un euro: massa ambiciós, moltes enti-
tats, consells, sindicats, partits, etcètera, que pactaven unes 
mesures i s’autodemanaven un compliment. Semblava difí-
cil, semblava complicat, però, mire, hui és el dia que podem 
parlar d’acompliment de quasi el 90 % d’execució. Mesures 
de tot tipus: educatives, laborals, habitacionals, socials, 
específiques per a les víctimes de violència de gènere i, fins 
i tot, desgravacions fiscals. Un treball i ingent i immens del 
qual pense que no ens hem, i ahí incloc a totes, no ens hem 
felicitat prou.

I ara, com no pot ser d’una altra manera, després d’un 
minut d’assossegament i felicitacions, toca preguntar. I toca 
preguntar què anem a fer el proper Botànic, senyora Mas, 
perquè no ens podem permetre assaborir els èxits si estos 
no ens serveixen per a millorar un futur. I tenim un repte, 
però també l’obligació d’engegar un altre pacte per als 
propers cinc anys. I ho farem conscients que tots els anys 
hi ha un 25-N, i esperem i anhelem l’any en què no comp-
tabilitzem cap víctima. S’imagina? Un any sense minuts de 
silenci? Un any sense plorar cap víctima? Doncs ha de ser 
possible i hauria de ser una prioritat per a tots els governs .

Mire, el pacte té 298 mesures que impliquen molts sectors, 
molts, però trimestralment coneixem les dades de les 
denúncies de violència de gènere, i el segon trimestre de 
l’any han augmentat al País Valencià en vora un 29 %. Davant 
d’eixa xifra, hi ha qui creu que les mesures fallen i que 
cal reforçar la seua eficàcia, i també està la lectura que el 
sistema funciona i creix la confiança entre les víctimes.

Siga com siga, siga com siga, a ningú se li escapa que, a més 
denúncies, més càrrega dels jutjats, i és de jutjat de guàr-
dia, és inconcebible que davant de més pressió es retallen 
jutjats; fins a nou jutjats específics de violència de gènere 
preveu el ministeri fiscal eliminar del nostre territori. I no ho 
entenem i, per descomptat, no ho compartim.

Compartim, això sí, que ahí fora hi ha una lluita per guanyar, 
que és aquella en la qual ens volem vives, que ni una menys, 
que la violència de gènere mata i que el masclisme mata. I 
compartim que hem vingut a treballar.

I, per això, li pregunte, senyora Mas: després de cinc anys, 
quin és el balanç i quins reptes i millores considera que han 
d’assumir a l’hora de continuar treballant per l’erradicació de 
les violències masclistes?

Moltíssimes gràcies. (Aplaudiments)

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera de les Corts 
Valencianes, senyora María José Salvador Rubert)
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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta, té la paraula la vicepresidenta i hono-
rable consellera de polítiques inclusives.

Quan vullga, senyoria.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies .

Bé, jo sí que, en primer lloc, volia agrair-li a la diputada de 
Compromís, també a la síndica i a aquelles…, a la síndica 
també del PSPV, i a algunes diputades, a María Quiles; 
també a la diputada del Partit Popular, Marisa Mezquita, que 
assistiren a eixa reunió del pacte que celebràrem el dimarts, 
en la ciutat d’Alacant. Una reunió que tant de bo no existira i 
tant de bo no fera falta, però, per desgràcia, continua estant 
més vigent que mai.

I, mire, jo volia començar amb un comentari que ha fet vosté, 
senyora Àlvaro, sobre la roba, sobre la vestimenta i sobre els 
comentaris…

La senyora vicepresidenta primera de les Corts 
Valencianes:

Senyories, per favor.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

…masclistes que rebem moltes de nosaltres i que hem rebut 
en este parlament. I crec que això reflectix o s’ha reflectit en 
algunes de les campanyes que eixes mateixes persones que 
pertanyen a eixos grups polítics, que quan estan en la insti-
tució representen en les seues campanyes institucionals. Per 
exemple, la del 25-N, en este cas, en la Xunta de Galicia, que 
el que ve a dir, bàsicament…, assenyala les víctimes de la 
violència sexual per la seua forma de vestir i les seues activi-
tats . (Aplaudiments) Quina desgràcia més gran que una insti-
tució haja de posar el focus en una qüestió tan masclista 
com eixa .

Però, mire, després d’estos cinc anys de vigència del Pacte 
valencià contra la violència de gènere i masclista, subscrit en 
el 2017 per un ampli conjunt d’institucions, d’entitats, soci-
etat civil, partits polítics, posàrem a disposició de les dife-
rents –com deia– parts 298 mesures, de les quals 280 estan 
complides o ja en vies de resoldre’s, també en el seu compli-
ment . I això vol dir amb una execució, com deia, de més del 
90 %. I això crec que és motiu perquè totes i tots els que 
estem aquí ens sentim orgullosos, perquè estem donant 
resposta a una part de la nostra societat que necessita de 
les seues institucions com un element de confiança i de 
respecte .

Perquè també és respecte, i és el que m’agradaria que impe-
rara sempre quan parlem d’este tema en esta cambra, és, 
sobretot, a un col·lectiu de víctimes de violència de gènere 
que no necessita que ens cridem els uns als altres en este 
parlament, que no necessita que ens tirem lleis a la cara ni 
que ens tirem retrets; el que necessita és el que realment té 
este pacte, eixe esperit d’unitat, d’una única manera d’ac-
tuar enfront d’esta xacra que està potenciant una part de la 
nostra societat . (Aplaudiments)

I, miren, passe a detallar algunes de les actuacions, perquè 
crec que és important que es coneguen. En l’àmbit de l’edu-
cació, tots els centres públics i concertats tenen una persona 
coordinadora d’igualtat . Si no comencem des de la gent més 
jove a sensibilitzar-los en este tema, crec que anem a tindre 
una fallada monumental com a societat. El 18 % dels joves –
del gènere masculí, òbviament– considera normal espiar-li 
el mòbil a la seua parella. Un 18 %. Això és intolerable en la 
nostra societat, perquè una xica ha de poder vestir, parlar o 
el que siga amb qui vullga i com vullga. I això és importantís-
sim que queda palés també en el sistema educatiu perquè 
els nostres joves cresquen des dels valors de la igualtat i, 
sobretot, des del respecte .

Hi han moltes mesures –estic veient el temps i no ens 
donarà temps…– Però, mireu, crec que és important, com 
deia, tornar a apel·lar a eixa unitat . Encetem un camí d’es-
colta i participació conjunta amb la construcció d’eixe nou 
Pacte valencià contra la violència de gènere i masclista . I jo 
espere, de veritat, trobar una altura de mires que, sincera-
ment, crec que al llarg del ple de hui no he trobat, i m’agra-
daria que això canviara.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta 1.667, que formula la diputada 
María Quiles, del Grup Parlamentari Ciudadanos, a la vice-
presidenta i consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives sobre 
les ajudes a la dependència .

Quan vullga, senyoria.

La senyora Quiles Bailén:

Gracias, presidenta .

Señora Mas, en la Comunidad Valenciana, desde luego, nos 
encontramos en una situación preocupante en muchos 
ámbitos, y lo hemos visto hoy .

Pero yo creo que hay uno que de verdad ataca a los cimien-
tos del estado de bienestar, y son las más que preocu-
pantes listas de espera en la resolución de expedientes 
de dependencia que seguimos sufriendo en esta comuni-
dad año tras año y que ocasionan que miles de valencia-
nos fallezcan mientras esperan esas ayudas, esas ayudas 
que nunca llegan. Y esperando a ese gobierno que venía a 


